

Disbelievers are not equal
to those who believe and do good

Disbelievers are not equal to those who believe and do good, and their lives and deaths are never alike.

Will we treat alike the God-fearing and the wicked?

سورة الجاثية - 45 { 21 - 22 }

أَمْ حَسِبَ الَّذِينَ اجْتَرَحُوا السَّيِّئَاتِ أَنْ نَجْعَلَهُمْ كَالَّذِينَ آمَنُوا وَعَمِلُوا الصَّالِحَاتِ سَوَاءً مَحْيَاهُمْ وَمَمَاتُهُمْ ۗ سَاءَ مَا يَحْكُمُونَ ﴿٢١﴾ وَخَلَقَ اللَّهُ السَّمَوَاتِ وَالْأَرْضَ بِالْحَقِّ وَلِيُجْزَى كُلُّ نَفْسٍ بِمَا كَسَبَتْ وَهُمْ لَا يُظْلَمُونَ ﴿٢٢﴾

Do the evil-doers imagine that We shall make them equal to those who believe and do good, making their lives and deaths alike? How evil is their judgement! Allah created the heavens and the earth in Truth that each person will be requited for his deeds. They will not be wronged.

سورة السجدة - 32 { 18 - 20 }

أَقْبَنُ كَانَ مُؤْمِنًا كَمَنْ كَانَ فَاسِقًا ۗ لَا يَسْتَوُونَ ﴿١٨﴾ أَمَّا الَّذِينَ آمَنُوا وَعَمِلُوا الصَّالِحَاتِ فَلَهُمْ جَنَّاتُ الْبَاوِيِّ ۗ نُزُلًا بِهَا كَانُوا يَعْمَلُونَ ﴿١٩﴾ وَأَمَّا الَّذِينَ فَسَقُوا فَبِأُولَئِكَ نَزَّلْنَا آرَادُوا أَنْ يَخْرُجُوا مِنْهَا أُعِيدُوا فِيهَا وَقِيلَ لَهُمْ ذُوقُوا عَذَابَ النَّارِ الَّتِي كُنْتُمْ بِهِ تُكذِّبُونَ ﴿٢٠﴾

Would a true believer be like him who was an evil-doer? Surely they are not equal. As for those who believe and act righteously, theirs shall be Gardens to dwell in, a hospitality to reward them for their deeds. As for the evil-doers, their refuge shall be the Fire. Every time they want to escape from it they shall be driven

Belief: Part 1-9: Believers and Disbelievers are not Equal

(For More Files Please Visit) www.quranictopics.com

back and shall be told: "Taste the chastisement of the Fire which you used to reject as a lie."

سورة ص - 38 { 27 - 28 }

وَمَا خَلَقْنَا السَّمَاءَ وَالْأَرْضَ وَمَا بَيْنَهُمَا بَاطِلًا ۗ ذَٰلِكَ ظَنُّ الَّذِينَ كَفَرُوا ۗ فَوَيْلٌ لِلَّذِينَ كَفَرُوا مِنَ النَّارِ ۗ أَمْ نَجْعَلُ الَّذِينَ آمَنُوا وَعَمِلُوا الصَّالِحَاتِ كَالْمُفْسِدِينَ فِي الْأَرْضِ ۗ أَمْ نَجْعَلُ الْمُتَّقِينَ كَالْفُجَّارِ ۗ

We did not create this heaven and earth and all that lies between them in vain. That is the fancy of those who denied the Truth. So woe from the Fire to all who deny the Truth. Shall We then treat alike those that believe and act righteously and those that create mischief on earth? Or treat alike the God-fearing and the wicked?

Will you be recompensed for anything other than what you do?

سورة النمل - 27 { 89 - 90 }

مَنْ جَاءَ بِالْحَسَنَةِ فَلَهُ خَيْرٌ مِنْهَا ۗ وَهُمْ مِّنْ فَزَعٍ يَوْمَئِذٍ آمِنُونَ ۗ وَمَنْ جَاءَ بِالسَّيِّئَةِ فَكُبَّتْ وُجُوهُهُمْ فِي النَّارِ ۗ هَلْ تُجْزَوْنَ إِلَّا مَا كُنْتُمْ تَعْمَلُونَ ۗ

Whosoever comes with good will receive a reward better than his deed, and they will be made secure from the terror of that Day. And whosoever comes with evil, they will be flung upon their faces into the Fire. Will you be recompensed for anything other than what you do?

Belief: Part 1-9: Believers and Disbelievers are not Equal

(For More Files Please Visit) www.quranictopics.com

سورة الرحمن - 55 { 60 } هَلْ جَزَاءُ الْإِحْسَانِ إِلَّا الْإِحْسَانُ ﴿٦٠﴾

Can the reward of goodness be any other than goodness?

A party will be in Paradise, and a party in the Blazing Fire.

سورة الشورى - 42 { 7 } -- فَرِيقٌ فِي الْجَنَّةِ وَفَرِيقٌ فِي السَّعِيرِ ﴿٤٢﴾

A party will be in Paradise, and a party in the Blazing Fire.

سورة الحج - 22 { 56-57 }

الْمَلِكُ يَوْمَئِذٍ لِلَّهِ ۚ يَحْكُمُ بَيْنَهُمْ ۚ فَالَّذِينَ آمَنُوا وَعَمِلُوا الصَّالِحَاتِ فِي جَنَّاتِ النَّعِيمِ ﴿٥٦﴾ وَ
الَّذِينَ كَفَرُوا وَكَذَّبُوا بِآيَاتِنَا فاولئك لهم عذابٌ مُهِينٌ ﴿٥٧﴾

On that Day the kingdom will be Allah's and He will judge among them. Then those who believed and acted righteously will be in Gardens of Bliss. A humiliating chastisement awaits those who disbelieved and denied Our Signs.

سورة طه - 20 { 74-76 }

إِنَّهُ مَنْ يَأْتِ رَبَّهُ مُجْرِمًا فَإِنَّ لَهُ جَهَنَّمَ ۚ لَا يَمُوتُ فِيهَا وَلَا يَحْيَىٰ ﴿٧٤﴾ وَمَنْ يَأْتِهِ مُؤْمِنًا
قَدْ عَمِلَ الصَّالِحَاتِ فاولئك لهم الدَّرَجَاتُ الْعُلَىٰ ﴿٧٥﴾ جئتُ عدنٍ تجرئى من تحتها الأنهرُ
خُلْدِينَ فِيهَا ۚ وَذَلِكَ جزؤا من تزكى ﴿٧٦﴾

The truth is that Hell awaits him who comes to his Lord laden with sin; he will neither die in it nor live. But he who comes to

Belief: Part 1-9: Believers and Disbelievers are not Equal

(For More Files Please Visit) www.quranictopics.com

Him with faith and righteous works will be exalted to high ranks, and will live for ever in everlasting Gardens beneath which rivers flow. Such will be the reward of those who purify themselves.

Do not let the strutting about of the unbelievers in the land deceive you.

سورة آل عمران - 3 { 196 - 198 }

لَا يَغُرُّكَ تَقَلُّبُ الَّذِينَ كَفَرُوا فِي الْبِلَادِ ۗ مَتَاعٌ قَلِيلٌ ۖ ثُمَّ مَا لَهُمْ جَهَنَّمَ ۗ وَبِئْسَ
الْإِهَادُ ﴿١٩٦﴾ لَكِنَّ الَّذِينَ اتَّقَوْا رَبَّهُمْ لَهُمْ جَنَّاتٌ تَجْرِي مِنْ تَحْتِهَا الْأَنْهَارُ خَالِدِينَ فِيهَا نُزُلًا
مِّنْ عِنْدِ اللَّهِ ۗ وَمَا عِنْدَ اللَّهِ خَيْرٌ لِّلْأَبْرَارِ ﴿١٩٧﴾

Do not let the strutting about of the unbelievers in the land deceive you. This is but a little enjoyment, then their destination is Hell -what an evil resting place! But those who fear their Lord: theirs shall be the gardens beneath which rivers flow and in which they will live forever: a hospitality from Allah Himself, And Allah's reward is best for the truly pious.

Not equal are the dwellers of the Fire and the dwellers of the Paradise.

سورة الحشر - 59 { 20 }

لَا يَسْتَوِي أَصْحَابُ النَّارِ وَأَصْحَابُ الْجَنَّةِ ۗ أَصْحَابُ الْجَنَّةِ هُمُ الْفَائِزُونَ ﴿٢٠﴾

Not equal are the dwellers of the Fire and the dwellers of the Paradise. It is the dwellers of Paradise that will be successful.